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Rokytnický zpravodaj

Tělovýchovná jednota v dubnu letošního roku na své 
konferenci odsouhlasila prodej skiareálu Spartak Rokytni-
ce a. s. společnosti  Trigema Leisure a. s. Ihned po schvá-
lení se rozběhla intenzivní vyjednávání ohledně konkrétní 
podoby smluv, která trvala 5 měsíců.

V září byl prodej dokončen. Jediným 100% vlastníkem 
skiareálu je nyní Trigema Leisure a. s. 

Tímto krokem došlo k  oddělení TJ Spartak a Spartak 
Rokytnice a. s. a obě společnosti vstoupily do nové éry fun-
gování a zavázaly se ke vzájemné spolupráci i v budoucnu. 

Po 17 letech se dostala sportoviště (hala, kuželna a Pě-
vín) opět do majetku TJ Spartak a naším velkým úkolem 
bude postupná rekonstrukce všech nemovitostí.

Věříme, že ve společnosti Trigema získává nejen skiare-
ál, ale i celé údolí Rokytnice nad Jizerou silného partnera 
a jsme plni očekávání, co nám přinese společná budouc-
nost.

Výbor TJ Spartak Rokytnice nad Jizerou, z. s.

Prodej Spartak Rokytnice a. s. 
byl dokončen
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Další miliardář na horách. Skupina 
Trigema Marcela Sourala kupuje 
skiareál v Rokytnici nad Jizerou
Skupina Trigema Marcela Sourala rozšiřuje své portfolio lyžařských 

středisek. Po skiareálech Monínec ve středních Čechách a Samota u Že-
lezné Rudy na Šumavě míří i do Krkonoš, kde kupuje areál v Rokytnici 
nad Jizerou. Uvedl to web Hospodářských novin. Cena nebyla uvedena, 
Trigema však hodlá do areálu investovat 1,3 miliardy korun, a to přede-
vším v částech Horní Domky a Studenov.

„Koupě skiareálu Rokytnice nad Jizerou je příležitostí, která perfektně 
zapadá do naší vize dále rozvíjet jeden z našich investičních pilířů. Budo-
vání míst pro zážitky a trávení volného času se věnujeme déle než 15 let 
a být součástí jednoho z největších lyžařských center v Krkonoších bylo 
naší obrovskou motivací,“ uvedl předseda představenstva Trigemy Mar-
cel Soural. 

Plánovaná investice ve výši 1,3 miliardy zahrnuje především tři 
základní oblasti, které je třeba vyřešit. „V první řadě vodu potřebnou 
pro zasněžování. A její zdroj tu citelně chybí. Chystáme se proto vybu-
dovat rezervoár. Pak modernizovat zasněžovací systém. A v neposlední 
řadě zmodernizovat přepravní zařízení a vybudovat nové. V plánu máme 
například propojení Horních Domků se Studenovem novou lanovkou, to 
by měl být velký posun pro návštěvníky,“ uvedl Soural. Rychlost investic 
podle něj bude odvislá od schválení nového územního plánu.

Trigema se stane novým vlastníkem akciové společnosti Spartak Ro-
kytnice. Ta má podle obchodního rejstříku základní kapitál 229 milionů 
korun. Předseda tělovýchovné jednoty Marek Nechanický už dříve uvedl, 
že k prodeji areálu bylo vícero důvodů.

„Jedním z hlavních je v dnešním světě již neudržitelná vlastnická 
struktura lyžařského areálu v Rokytnici. Druhým a neméně důležitým 
důvodem je nutnost investic do skiareálu a sportovišť, která naše TJ 
používá ke své činnosti a nemá možnost naplno využít systém finan-
cování sportu nastavený státem,“ uvedl Nechanický.

Starosta Rokytnice Petr Matyáš (Starostové pro Liberecký kraj) míní, 
že příchod Trigemy může pomoci rozvoji skiareálu a návazně na to 
i městu. „A to plánovanými investicemi, které jsou nutné a léta nejsou 
realizované,“ dodal starosta. Pro rozvoj skiareálu je například nutná 
výše zmíněná větší retenční nádrž. 

Skiareál v Rokytnici s 20 kilometry sjezdovek, dvěma čtyřsedačkový-
mi lanovkami a deseti vleky je pátý největší v zemi. 

Zdroj: www.newstream.cz, 27. 9. 2023
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Marcel Soural: Rokytnice bude hezčí 
než Špindl do 15 let. První změny 
poznají lyžaři už letos
Praha je jeho hlavním působištěm. Aktuálně staví třeba novou čtvrť 

na Smíchově nebo na Stodůlkách. Dlouhodobě ale investiční skupina 
Trigema Marcela Sourala posiluje i v cestovním ruchu. K Monínci ve 
středních Čechách, vinařství na Zlínsku a Železné Rudě přidává ještě 
Rokytnici. „Plánujeme například i propojení skiareálů Horní Domky 
a Studenov. I ten plánujeme významně zrekonstruovat a samozřejmě 
vymyslet možnosti hospodaření s vodou a parkování. Všechny tyto 
změny, budou nyní probíhat v první fázi jako projektová příprava,“ 
přibližuje v rozhovoru pro Newstream některé ze svých plánů Marcel 
Soural, zakladatel a majitel developerské společnosti Trigema.

Po Monínci a Železné Rudě přidáváte do svého portfolia i další 
středisko v českých horách. Po dvou letech vyjednávání jste se stali 
i majiteli Rokytnice. Na Monínci jste si ověřil, že to jde, a v Rokytnici 
to posunete ještě dál?

Určitě. Když už máte jeden areál, dává smysl přidat i další. Pak vám 
totiž začne fungovat synergický efekt. Máte víc lidí, kteří mají znalosti 
ve specifickém oboru podnikání a můžete sdílet nejen je, ale i know-
-how a technologie. Zároveň si vybudujete silnější pozici vůči dodava-
telům. Proto Rokytnice, která je navíc čtyřikrát větší než Monínec.

Kdy poznáme první změny?
Už letos. Rokytnice velmi významně potřebuje zlepšit úpravu sva-

hů. Odborníci, kteří školili naše rolbaře na Monínci, budou pomáhat 
i těm v Rokytnici. Zároveň se zaměříme na marketing. Máme už vybra-
nou agenturu, která jen čekala na podpis smlouvy.

Už letos budou v Rokytnici lépe upravené sjezdovky

Máte pocit, že Rokytnice byla špatně propagovaná?
Chceme, aby se marketingová komunikace změnila. Nejenom, aby 

byla výraznější směrem ven, ale aby se zároveň vhodně propojila s ko-
munikací města. Ještě do letošní sezóny bychom chtěli stihnout zavést 
inovaci, a to jsou dynamické ceny skipasu. To funguje jako u nákupu 
letenek, když si skipas koupíte 14 dní předem, budete ho mít levnější. 
Bude-li areál plný, bude dražší, bude-li prázdný, lyžování bude levnější.

A co jako prvního plánujete v Rokytnici postavit?
V první fázi se musíme postarat o to, aby Rokytnice měla dosta-

tek vody na zasněžování. V plánu je tedy výstavba retenčního jezera 
kombinovaného s veřejným koupalištěm tak, aby bylo využito i v let-
ních měsících. Jezero začneme stavět v okamžiku, kdy dojde ke změ-
ně územního plánu. Kapacitu by mělo mít něco kolem 30 tisíc metrů 
krychlových. V okamžiku, kdy budeme mít takovou zásobu vody na 
zasněžení, můžeme zaručit plynulou lyžařskou sezónu alespoň 100 
dní v roce.

Předpokládám, že postupně dojde i na výměnu, modernizaci  vleků.
Nejenom. Plánujeme například i propojení skiareálů Horní Domky 

a Studenov. I ten plánujeme významně zrekonstruovat a samozřejmě 
vymyslet možnosti hospodaření s vodou a parkování. Všechny tyto 
změny, budou nyní probíhat v první fázi jako projektová příprava.

Vedení města váš vstup do Rokytnice, zdá se podle mnoha dosa-
vadních vyjádření, vítá, i protože přitáhne další investice. Vyhlídl jste 
si v oblasti i něco dalšího?

Ano, dá se předpokládat, že se tam začne více stavět. I my máme 
v Rokytnici vytipované nějaké brownfieldy.

Rokytnice má našlápnuto stát se novým „Špindlem“?
Jinak bychom to nedělali.

Vytvoření urbanistické studie rozvoje Rokytnice

Jak probíhají diskuse o změně územního plánu? Je jim vedení obce 
nakloněno?

Změny územního plánu probíhají už dva roky. Zhruba tak dlouho 
se o Rokytnice zajímáme. Nějaké naše připomínky byly zaneseny. Nic-
méně v plánu máme provést i vytvoření urbanistické studie celého 
rozvoje Rokytnice. Chceme přinést další pohled na její možný rozvoj.

Máte v merku už nějaký konkrétní ateliér, který by se na tom mohl 
podílet?

Mám.

Jméno mi řeknete?
Neřeknu.

O jak vysokých investicích mluvíme?
V první etapě jde o 1,3 miliardy korun. V těch dalších fázích bude 

investice samozřejmě mnohem vyšší.

Jak dlouho to bude trvat, než se Rokytnice dostane do finální, řek-
něme ideální podoby, jako je Monínec?

Monínec ještě ve finále není. V Rokytnici to ale nebude tak rychlé. 
Za prvé musíme počkat na definitivní schválení územního plánu, což 
může trvat rok nebo dva. Teprve pak se začne stavět. Řekněme, že 
první zajímavé věci se mohou objevit do tří let, další do pěti let. A Ro-
kytnice, o níž se bude moct říct, že je hezčí než Špindl, může přijít tak 
do 15 let.

V Monínci chceme postavit multifuknční sportovní halu

Ještě k Monínci. Co tam plánujete za změny?
Plánujeme celkovou modernizaci a dostavění areálu. Chceme 

zrekonstruovat hotel, navýšit jeho kapacitu na 200 lidí, dobudovat 
kongresový sál a vybudovat wellness centrum. Zároveň ho chceme 
s apartmánovým domem propojit recepcí. To je ale až plán na dru-
hou etapu. V první, kterou bychom chtěli spustit už příští rok, bychom 
chtěli zrekonstruovat polyfunkční objekt dole u nástupu na lanovku. 
Konkrétně jde o prostory restaurace a v podkroví vybudovat 20 po-
kojů, zhruba 60 lůžek. Tak abychom se 40, které už tam máme, doká-
zali zajistit funkční ubytovací kapacitu během následné rekonstrukce 
horního hotelu. Když to dobře dopadne, už příští rok na jaře bychom 
mohli začít stavět, do konce roku dostavět, a zároveň zrekonstruovat 
zmiňovanou polyfunkční budovu. V ten moment budeme moct zavřít 
vrchní hotel a všechny zaměstnance přesunout dolů. Nepropouštět je.
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Kromě Monínce, nově Rokytnice a Železné Rudy, se angažujete i na 
Hodonínsku. Budujete tam vinařství. Kolik hektarů vinohradu nyní 
obhospodařujete?

Zatím to spíš počítáme na to, kolik lahví ročně produkujeme.

A to je kolik?
Produkujeme zatím okolo 30 až 40 tisíc lahví ročně. Čekáme, až si 

to skutečné vlastní vinařství postavíme, dosud jsme v najatých prosto-
rách. Ve finálním stavu bychom ale měli dokázat vyprodukovat něco 
kolem 150 až 200 tisíc lahví ročně.

Kde přesně bude to vinařství?
Jde o pozemky u přístaviště Baťova kanálu ve Veselí nad Moravou. 

Přístaviště už prošlo jednou rekonstrukcí, dnes se tam vejde tuším 
něco kolem 40 lodí. Naše zpoždění s výstavbou se nicméně neděje 
nyní kvůli povolování, která již proběhlo, ale kvůli dalším plánům Ře-
ditelství vodních cest ČR. To se rozhodlo, že přístaviště dále rozšíří i na 
druhý břeh a zkapacitní přístav pro 81 lodí a stane se tak největším 
přístavištěm v Česku.

Jednou vybudujeme i lyžařský areál v Železné Rudě

A všechny ty lodě přivezou potenciální zákazníky do vašeho 
apartmánové domu a bistra.

Naše vinařství bude stát zhruba 50 metrů od těchto míst. Nejde 
ale jen o rekonstrukce přístavišť, Ředitelství vodních cest ČR investuje 
ročně i další desítky milion do Baťova kanálu. Cílem je, aby Baťův kanál 
byl někdy v roce 2027 splavný od Kroměříže do Hodonína, což je něco 
přes 100 kilometrů vodní cesty. A my budeme přesně v centru.

Plánuje tam ještě další výstavbu, kromě toho, co jste jmenoval?
Neplánujeme.

Byly na těchto pozemcích vinohrady už v minulosti?
Zatím jsme vysázeli dva hektary, na nich bylo v minulosti zahradnic-

tví. Přihlásili jsme se tehdy do výběrové řízení města s projektem na 
možné využití areálu bývalého zahradnictví a město vybralo náš pro-
jekt vinařství jako nejlepší. Kromě těchto dvou hektarů přímo v areálu, 
budou další naše vinohrady v okolí Blatnice a Blatničky.

Víno už produkujete. Nyní máte dokonce i nové etikety a prodá-
váte ho nejenom v lahvích, ale i v plechovkách. Máte tedy už i svého 
vinaře?

Máme, je jím enolog Tomáš Zbořil. Někdy před pěti lety za mnou 
přišel se svými dvěma kamarády, že chce založit vinařství a ať ho za-
ložíme s ním. Domluvili jsme a posléze se nám podařilo vyhrát soutěž 
vypsanou městem. Pak se nám celý projekt na nějakou dobu zasekl 
kvůli povolovacímu řízení. V té době jsme již ale měli koupenou tech-
nologii a Tomáše napadlo, že si nějaké prostory pronajmeme, a právě 
v nich už čtyři roky vyrábíme víno. Mezitím ale neleníme – teď jsme se 
například spojili s britským umělcem Ashleym Percivalem, který spo-
lupracoval se značkami Gucci, Patagonií či Urban Outfitters a pro nás 
vytvořil stylové ilustrace pro nové etikety a plechovky.

Kdy se tedy přestěhujete do svého?
Prvního května 2024 se budou otevírat apartmánové domy. Zhru-

ba 100 lůžek plus bistro hned u Baťova kanálu. A vinařství vznikne po 
zmiňovaném rozšíření přístaviště.

Praha stále zůstává hlavním působištěm

A plánujete vlastně ještě vůbec něco stavět v Praze?
Samozřejmě, Praha zůstává naším hlavním působištěm. Mimo vý-

stavbu LIHOVARU, nové čtvrti na Smíchově a Paprsku na Stodůlkách, 
posilujeme dlouhodobě posilujeme i portfolio Trigema Leisure. Jed-
ním z našich strategických cílů je mít v portfoliu několik míst podob-
ného charakteru, které chceme spravovat. Věřím, že se nám jednou 
podaří vybudovat i lyžařský areál v Železné Rudě.  

Končí Rokytnicí „tažení“ Marcela Sourala do českých hor?
Naším hlavním podnikáním je stále development. Tím, že jsme 

vstoupili do Rokytnice, jsme si vykolíkovali další lokalitu, kde develo-
pment můžeme provozovat. Všechny naše projekty jsou svým způso-
bem propojené a všechny vychází z naší vize developmentu.

A mají vůbec české hory potenciál v souvislosti s klimatickou 
 situací?

Musíte udržet celoroční provoz a vnímat to tak, že když je sníh je to 
bonus. Pokud investici nepokazíte, areály se uživí i bez sněhu.

Zdroj: www.newstream.cz, 3. 10. 2023

 � OPÉKÁNÍ BUŘTŮ U SANÍ
 � V sobotu dne 14. 10. 2023 sraz ve 13.00 hod. v Horní Rokytnici 

n. Jiz. u Modré Hvězdy. Odtud se půjde pěšky k saním. Cestou na-
sbíráme nějaké větve na oheň. Buřty a něco na zahřátí s sebou.

 � Akci organizuje: Petr Ježek, tel: 734 476 052.

 � PODZIMNÍ PRAHOU
 � V sobotu dne 21. 10. 2023 v 6.45 hod. odjezd z H. Rokytnice n. Jiz. 

od ČSAD, odjezd linkovým busem do Prahy. Ubytování v omeze-
ném počtu je zajištěno na ústředí KČT.

 � Program si každý může udělat jaký chce, doporučeno: Prohlídka 
Malostranského náměstí, venkovní prohlídka Národního divadla, 
Františkánská zahrada, Bílá hora a letohrádek Hvězda, Dvořákovo 
nábřeží…

 � Odjezd: V neděli 22. 10. 2023 v 16.30 hod. linkovým busem z  Prahy.
 � Výlet organizuje: Antonín Sajdl, tel: 604 836 063.

 � 10. SVATOMARTINSKÝ VÝLET
 � V  sobotu dne 11. 11. 2023 v  6.03 hod. odjezd linkovým busem 

z Horní Rokytnice n. Jiz. od ČSAD do Martinic (staví na všech za-

PŘIPRAVUJE PRO NÁSLEDUJÍCÍ OBDOBÍ PRO TURISTY 
A ŠIROKOU VEŘEJNOST TYTO AKCE:

KLUB ČESKÝCH TURISTŮ
ODBOR TJ SPARTAK ROKYTNICE NAD JIZEROU

www.kct-rokytnice.com 
www.facebook.com/kctrokytnicenadjizerou

stávkách). Zde přesedneme na vlak do Staré Paky. Kupte si přestup-
ní jízdenku do Staré Paky, kód 9019. Ze staré Paky se půjde přes 
hradiště Levín, kde si můžeme opéci buřty, Studenec do Martinic. 
Ve Studenci nás čeká tradiční oběd Na Špici. Délka trasy do 15 km.

 � Návrat: Z Martinic vlakem do Jablonečka. Odtud buď pěšky anebo 
busem do Rokytnice n. Jiz.

 � Výlet organizuje: Anna Erlebachová, tel: 721 406 735.

 � 51. ZA POSLEDNÍM PUCHÝŘEM
 � Ve čtvrtek dne 16. 11. 2023 v 8.00 hod. odjezd spartakovským mi-

krobusem a vlastními auty od haly TJ Spartak Rokytnice n. Jiz. do 
Radňovic, kde je zajištěno ubytování.

 � Zúčastníme se několikadenního programu oblíbené celostátní tu-
ristické akce Za posledním puchýřem, která nás zavede do Žďáru 
n. Sázavou. Návrat: V neděli 19. 11. 2023.

 � Výlet organizuje: Marcela Hančová, tel: 608 952 404.

 � ZA PRVNÍM GROGEM
 � V sobotu dne 2. 12. 2023 v 9.00 hod. – sledujte naše webové strán-

ky, kde bude všechno včas upřesněno, nebo se obraťte ve vedou-
cího akce.

 � Akci organizuje: Jarda Hejral, tel: 737 248 405.
Výlety a akce jsou organizovány nejen pro turisty, ale i širokou veřejnost, 

kterou na ně srdečně zveme. Změna programu je vyhrazena, proto je 
vhodné před plánovanou akcí kontaktovat vedoucího akce.

Více informací naleznete na našich webových stránkách: 
www.kct-rokytnice.com nebo www.facebook.com/kctrokytnicenadjizerou.
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Zprávy z jednání rady města za uplynulé období
Žádost o schválení a čerpání sponzorského daru, 
DDM Pod Střechou

Rada města schválila Domu dětí a mládeže Pod Střechou, Rokyt-
nice nad Jizerou přijetí a následné čerpání sponzorského daru ve výši 
5.000 Kč od firmy Spoladore & Bystřický, advokátní kancelář s. r. o., 
U Kanálky 1359/4, 120 00 Praha 2 – Vinohrady, IČ: 07178654. 

Změna člena školské rady Základní školy, 
Rokytnice nad Jizerou

Rada města projednala změnu člena školské rady základní školy, 
který je určen za zřizovatele. Důvodem je, že stávající členka Mgr. Mar-
kéta Šmídová se stala od 1. 8. 2023 ředitelkou školy a tuto funkci již 
nemůže zastávat. Rada města po projednání schválila novým členem 
školské rady starostu Ing. Petra Matyáše. 

Oznámení o změně jednatele společnosti Zdravoš péče s. r. o., 
Rokytnice nad Jizerou

Rada města byla ze strany společnosti Zdravoš péče s. r. o., Rokytni-
ce nad Jizerou informována o změně vlastníka a jednatele společnosti. 

IČ společnosti zůstává stejné, forma a rozsah péče též zůstává, včetně 
zaškoleného týmu sester a pečovatelek. Změna nastala 1. 9. 2023. Ve-
dení přebírá firma Promedicus home care. Kontaktní osobou je i na-
dále paní Klára Jónová. Rada města vzala tyto informace na vědomí. 

Schválení smlouvy o poskytnutí účelové dotace z Dotačního 
fondu LK č. OLP/3140/2023 – „Greenway Jizera, 
úsek Rokytnice nad Jizerou – Jablonec nad Jizerou“

Předmětem žádosti o dotaci je zpracování studie v podrobnosti do-
kumentace pro územní rozhodnutí k záměru Greenway Jizera Rokytni-
ce nad Jizerou – Jablonec nad Jizerou. Jedná se o zahájení přípravných 
a projektových prací v rámci záměru „GREENWAY JIZERA“, kdy v roce 
2017 byla zpracovaná vyhledávací studie na úsek „Peřimov - Paseky 
n. J. Tento projekt bude řešit pouze úsek Rokytnice nad Jizerou – Jab-
lonec nad Jizerou. Výše poskytnuté investiční dotace je 69,87 % z cel-
kových uznatelných výdajů, tedy 545.000 Kč. Celkové způsobilé výdaje 
činí 780.000 Kč. Rada města uzavření smlouvy schválila.

Veřejné jednání zastupitelstva města dne 13. 9. 2023

Zastupitelstvo města schválilo:

 � program jednání.
 � ověřovatele zápisu ve složení Ing. Pavel Brož a Martin Pozdníček, 

DiS. a zapisovatelku Kateřinu Rotroeklovou, DiS.
 � zápis z minulého jednání zastupitelstva města ze dne 14. 6. 2023.
 � přijetí úvěru od Národní rozvojové banky a. s. ve výši 10 milionů Kč 

za účelem financování projektu „Zvýšení bezpečnosti a humaniza-
ce průjezdního úseku silnice II/924 městem Rokytnice nad Jizerou, 
I. etapa“, schvaluje znění smlouvy o úvěru s účastí prostředků Re-
gionálního rozvojového fondu č. 2023-4286-GU a pověřilo staros-
tu města Ing. Petra Matyáše jejím podpisem.

 � koupi technického areálu skládajícího se z následujících nemovi-
tých věcí:
a) pozemek parc. č. st. 748 o výměře 663 m2, jehož součástí je 

stavba – budova: Dolní Rokytnice, číslo popisné 368, 
b) pozemek parc. č. st. 649 o výměře 541 m2, jehož součástí je 

stavba bez čp/če, 
c) pozemek parc. č. 1293/4, ostatní plocha, o výměře 2319 m2, 
d) pozemek parc. č. 1266, trvalý travní porost, o výměře 747 m2,
 » vše zapsáno na listu vlastnictví číslo 1505 a vedeno v katas-

trálním území Dolní Rokytnice, obec Rokytnice nad Jizerou za 
cenu 15.000.000 Kč a schválilo znění kupní smlouvy uzavírané 
mezi městem Rokytnice nad Jizerou jako kupujícím a Ing. Pe-
trem Štěpánkem jako prodávajícím a pověřilo starostu města 
Ing. Petra Matyáše jejím podpisem.

 � přijetí úvěru od Československé obchodní banky a. s. ve výši 
12  milionů Kč za účelem financování nákupu nemovitosti – tech-
nického areálu Dolní Rokytnice 368 a schválilo znění smlouvy 
o úvěru č. 2023010895 a pověřilo starostu města Ing. Petra Maty-
áše jejím podpisem.

 � závazek financování odkupu movitého majetku společnosti RO-
TES spol. s r.o., Rokytnice nad Jizerou, IČ: 47450371, v maximální 
možné výši 7.054.611 Kč bez DPH z rozpočtu města na rok 2024.

 � rozpočtové opatření č. 3/2023 a pověřilo Mgr. Denisu Hančovou 
provedením schválených změn v rozpočtu města Rokytnice nad 
Jizerou pro rok 2023.

 � prodej části pozemkové parcely č. 2348/1 v k. ú. Horní Rokytnice 
nad Jizerou za cenu 560 Kč/m2 Mgr. Jitce Boudové a Mgr. Miroslavu 

Boudovi, Horní Rokytnice 619, 512 44 Rokytnice nad Jizerou a za 
podmínky odměření 1,5 – 2,0 m od asfaltové plochy. Náklady na GP 
hradí žadatel a bude provedeno za účasti zástupce města.

 � prodej části pozemkové parcely č. 2348/1 v k. ú. Horní Rokytnice 
nad Jizerou za cenu 560 Kč/m2 Ing. Jitce a Václavu Novotným, Horní 
Rokytnice 620, 512 45 Rokytnice nad Jizerou a za podmínky odmě-
ření 1,5 – 2,0 m od asfaltové plochy. Náklady na GP hradí žadatel 
a bude provedeno za účasti zástupce města.

 � sloučení Základní školy, Rokytnice nad Jizerou, příspěvková organi-
zace a Domu dětí a mládeže Pod Střechou, Rokytnice nad Jizerou, 
příspěvková organizace k datu 1. 1. 2024, přičemž nástupnickou 
organizací bude Základní škola, Rokytnice nad Jizerou, příspěvková 
organizace, IČ: 70910600 (resp. Základní škola a Středisko volného 
času, Rokytnice nad Jizerou, příspěvková organizace) a v souvislosti 
s tím ruší Dům dětí a mládeže Pod Střechou, Rokytnice nad Jizerou, 
příspěvková organizace, IČ: 70151504 k datu 31. 12. 2023.

 � zřizovací listinu organizace: Základní škola a Středisko volného 
času, Rokytnice nad Jizerou, příspěvková organizace, se sídlem Dol-
ní Rokytnice 172, 512 44 Rokytnice nad Jizerou, IČ: 70910600, s účin-
ností od 1. 1. 2024, dle návrhu.

 � předložení žádosti o dotaci a realizaci projektu „Pořízení CAS pro 
velkoobjemové hašení“ v rámci 61. výzvy IROP - HASIČI - SC 5.1 
(CLLD) a jeho financování z rozpočtu města v letech 2024 a 2025.

 � podání žádosti o dotaci a realizaci stavby s názvem „Fotovoltaický 
systém na objektu MŠ Horní Rokytnice“ a její financování z rozpočtu 
města v roce 2024.

 � realizaci stavby s názvem „Rekonstrukce střechy na objektu MŠ 
Horní Rokytnice“ a její financování z rozpočtu města v roce 2024.

 � aktualizaci Plánu rekonstrukcí a oprav místních komunikací na úze-
mí města Rokytnice nad Jizerou.
 
Zastupitelstvo města souhlasilo: 

 � s postoupením Smlouvy o spolupráci uzavřené dne 6. 11. 2020 mezi 
městem Rokytnice nad Jizerou a Mgr. Martinem Vodrážkou a Simo-
nou Vodrážkovou, oba bytem Americká 489/1, Vinohrady, 120 00 
Praha 2 z Mgr. Martina Vodrážky a Simony Vodrážkové jako postu-
pitelů a společností Skiotel Rokytno, s. r. o., IČ: 19343825 se síd-
lem Americká 489/1, Vinohrady, 120 00 Praha 2 jako  postupníkem 
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a dále souhlasilo se zněním dohody o postoupení smlouvy o spo-
lupráci a souhlasilo, že bude postupníka považovat za investora 
 podle Smlouvy o spolupráci.
 
Zastupitelstvo města vzalo na vědomí

 � plnění rozpočtu města k datu 30. 8. 2023.
 � informace o dotacích.
 � informace o podané žádosti o poskytnutí podpory z  prostředků 

SFPI na výstavbu nájemních bytů financovanou z programu Nájem-
ní bydlení podle nařízení vlády č. 107/2023 Sb. na projekt Komunit-
ní dům seniorů na ppč. 1369/2 v k. ú. Horní Rokytnice nad Jizerou 
a o jejím zamítnutí ze strany SFPI.

 � Zprávu o činnosti Rady města Rokytnice nad Jizerou za období od 
29. 5. do 21. 8. 2023.
 
Zastupitelstvo města pověřilo:

 � v souladu s ustanovením § 11a odst. 1 zákona č. 301/2000 Sb., 
o matrikách, jménu a příjmení a o změně některých souvisejících 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů k přijímání projevu vůle snou-
benců, že spolu vstupují do manželství, člena zastupitelstva města 
Martina Pozdníčka, DiS.

Termín následujícího veřejného jedná-
ní zastupitelstva města Rokytnice nad 

 Jizerou prozatím nebyl stanoven. 

Pozvánka včetně programu bude včas zveřejněna 
na úřední desce městského úřadu.

 � Zápisy z jednání zastupitelstva města, včetně rozprav 
a diskusí k jednotlivým bodům, jsou v plném znění 
formou audiovizuálního záznamu ZM zveřejněny na 
webových stránkách města www.mesto-rokytnice.cz. 
Na stejném místě jsou zveřejněny zápisy z jednání rady 
města a zastupitelstva města v písemné podobě.

 � Nově jsou na webových stránkách města v předstihu 
zveřejňovány i podklady k jednání veřejného jednání 
zastupitelstva města.

Městský úřad informuje

On-line platba místních poplatků 
a nájmů z pozemků
Již nyní si můžete pro platbu v příštím roce zařídit možnost on-line 

platby a nahlásit společného zástupce!
Ušetřete si cestu na úřad a využijte webové služby města Rokytni-

ce nad Jizerou. Nově je možné si zobrazit svoje nezaplacené poplat-
ky vůči městu Rokytnice nad Jizerou, které můžete rovnou zaplatit 
online skrze platební bránu jako v kterémkoli jiném e-shopu. 

Poplatek za odpad, psa nebo nájem můžete uhradit nejen za sebe, 
ale i za vybrané členy domácnosti. Přihlášení probíhá skrze Národní 
bod pro identifikaci a autentizaci, obdobně jako přihlášení k datové 
schránce.

Přihlášení ke svému účtu je možné zde: 
https://sluzby.alis.cz/rokytnice-nad-jizerou

Bližší informace: 

Na webových stránkách města www.mesto-rokytnice.cz byl nově 
umístěn odkaz pro platbu místních poplatků a nájmů on-line. Jedná se 
o aplikaci Služby na webu města Rokytnice nad Jizerou. 

Cílem služby je umožnit občanům zobrazit si svoje nezaplace-
né poplatky online přes internet z pohodlí svého domova a uše-
třit si cestu na úřad. Poplatky je možné rovnou na tomto webu 
uhradit.

Podmínkou pro to, abychom zobrazili poplatky právě vám (příp. 
vaší rodině), je přihlásit se, tj. elektronicky se identifikovat prostřednic-
tvím kvalifikovaného poskytovatele.

Prostřednictvím aplikace Služby na webu lze uhradit tyto platby:

 � místní poplatek za obecní systém odpadového hospodářství,
 � místní poplatek ze psů,
 � nájmy z pozemků nebo nájmy z hrobových míst.

Platba se provede prostřednictvím platební brány GoPay. Zde si 
můžete zvolit mezi několika způsoby platby (např. platební kartou, 
QR kódem, bankovním převodem).

Ukončení letní kompostovací sezóny 
za rok 2023
Upozorňujeme občany města, že na konci měsíce října 2023 dojde 

k ukončení letní kompostovací sezóny ve městě a budou odvezeny vel-
koobjemové kontejnery na biologicky zpracovatelný odpad. 

O přesném datu odvozu kontejnerů budeme obyvatele infor-
movat prostřednictvím e-mailingu a na webových stránkách města 
www.mesto-rokytnice.cz.

Možnost platby místních poplatků za více osob 
(za celou domácnost):

Před platbou kontaktujte správce místních poplatků paní Hanu 
 Jiroušovou na e-mailu: poplatky@mesto-rokytnice.cz. V e-mailu uveď-
te, že máte zájem o platbu místních poplatků on-line za více osob 
a dále uveďte, která fyzická osoba bude hlavním plátcem a za které 
další fyzické osoby bude poplatek uhrazen.

Pokud budete platit pouze sami za sebe, není nutné nic dopředu 
hlásit, jednotlivé fyzické osoby systém rozlišuje automaticky. 

Přihlášení do aplikace je možné pouze prostřednictvím 
elektronické identity občana. 

Po přihlášení se tedy objeví webová stránka identity občana, kde 
si fyzická osoba zvolí způsob identifikace. Nejběžnějším způsobem je 
bankovní identita nebo e-Občanka.
 � Pro bankovní identitu jsou potřeba údaje, kterými se fyzická osoba 

přihlašuje do svého internetového bankovnictví. Tím ověří svoji to-
tožnost a pokračuje v aplikaci pro platbu poplatků.

 � Druhým častým způsobem je e-Občanka. K tomu je potřeba mít 
občanský průkaz s aktivovaným elektronickým čipem a čtečku či-
pových karet. 

 � Podrobné informace k identitě občana jsou zveřejněny na:  
https://info.identitaobcana.cz/
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Výsledky již 18. ročníku soutěže v třídění odpadů v Libereckém kraji 
Zlatá popelnice byly slavnostně vyhlášeny v prostorách Oblastní ga-
lerie Liberec, která je pátou největší galerií v České republice. Nejlépe 
si v roce 2022 vedli ve Vítkovicích, v Jablonci nad Jizerou a v Rokytnici 
nad Jizerou.

Město Rokytnice nad Jizerou se umístilo v kategorii obcí nad 
2 000 obyvatel na 1. místě! Děkujeme všem našim občanům i pod-
nikatelům, kteří jsou do obecního odpadového systému zapojeni, 
za přínosnou spolupráci ve třídění odpadů.

Soutěž Zlatá popelnice je určena obcím v Libereckém kraji, které 
soutěží v množství vytříděného odpadu. Vyhlašovatelé, Liberecký kraj 
a autorizovaná obalová společnost EKO-KOM, a. s., chtějí jejím pro-
střednictvím motivovat obce ke zvýšení množství vytříděných odpa-
dů z domácností. Letošní 18. ročník proběhl pod záštitou člena rady 
Libereckého kraje pana Václava Židka z resortu životního prostředí 
a zemědělství. 

Výsledky třídění odpadů v Libereckém kraji

V roce 2022 vytřídil každý obyvatel Libereckého kraje v průměru 
21,3 kilogramů vytříděného papíru, 14 kilogramů plastů, 15,6 kilogra-
mů skla, 23,5 kilogramů kovů a půl kilogramu nápojových kartonů. Ak-
tuálně mají v Libereckém kraji obyvatelé k dispozici více než 13 500 ba-
revných nádob na tříděný odpad umístěných na veřejně přístupných 
místech. Jedno průměrné, veřejně přístupné, kontejnerové hnízdo 
v kraji slouží v současnosti pro 116 obyvatel. Přitom ještě před třemi 
lety to bylo 132 obyvatel, kteří se o průměrné sběrné hnízdo dělili. 

Pravidla soutěže

Do soutěže jsou zařazeny všechny obce v kraji, které mají uzavře-
nou smlouvu o zajištění zpětného odběru a využití odpadů z obalů se 
společností EKO-KOM, a. s. – aktuálně je to 215 měst a obcí.  Každý 
ročník je automaticky zahájen prvním dnem kalendářního roku a pro-
bíhá po celých 12 měsíců. Vzhledem k odlišnostem ve fungování odpa-
dových systémů v obcích a městech soutěží obce již čtvrtým rokem ve 
třech kategoriích rozdělených podle počtu obyvatel. „Hlavním kritéri-
em pro hodnocení bylo množství vytříděných odpadů na jednoho oby-
vatele a počet tříděných komodit na území jednotlivých obcí a měst. 
Zohledněn byl navíc i poměr tříděného odpadu vůči směsnému komu-
nálnímu odpadu nebo sběr kovových odpadů“, nastínil způsob hodno-
cení Tomáš Bukáček, regionální manažer EKO-KOM, a. s.

Finanční odměnu od kraje získávají první tři v každé kategorii. 
Zvláštní kategorií je pak ocenění za přínosný počin na poli odpadového 
hospodářství, za který je oceněna vždy jedna obec z každého okresu.

Soutěž má nové pravidlo, které se dotklo letošních výher-
ců. Od příštího hodnoceného období, tj. za rok 2023, bude obec, 
jež se v dané kategorii umístila v posledních dvou letech, pře-
cházejících hodnocenému období (tj. roky 2021 a 2022), na 1.  až 
3. místě, zařazena do „Síně vítězů“ a obdrží čestný titul „Pří-
kladné město/obec v třídění odpadů“. Tato obec pak nebude  
v následujících dvou letech zařazena do hodnocení soutěže. Obce, kte-
ré budou do této síně zařazeny, obdrží plaketu od Libereckého kraje.

 
VÝSLEDKY SOUTĚŽE ZLATÁ POPELNICE 2022

OBCE DO 500 OBYVATEL
1. místo obec Vítkovice 30 000 Kč
2. místo obec Paseky nad Jizerou 20 000 Kč
3. místo obec Chotovice 10 000 Kč
4. místo obec Jestřabí v Krkonoších 
5. místo obec Albrechtice v Jizerských horách

OBCE OD 501 DO 2 000 OBYVATEL
1. místo město Jablonec nad Jizerou 30.000 Kč
2. místo obec Kořenov  20.000 Kč
3. místo město Harrachov  10.000 Kč
4. místo obec Josefův Důl  
5. místo obec Malá Skála 

OBCE NAD 2 000 OBYVATEL
1. místo město Rokytnice nad Jizerou 30.000 Kč
2. místo město Turnov    20.000 Kč
3. místo město Doksy    10.000 Kč
4. místo obec Jilemnice 
5. místo město Lomnice nad Popelkou 
 
PŘÍNOSNÝ POČIN NA POLI ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ
okres Česká Lípa, obec Svor 10.000 Kč
okres Jablonec nad Nisou, město Tanvald  10.000 Kč
okres Liberec, obec Šimonovice 10.000 Kč
okres Semily, obec Vítkovice 10.000 Kč
 
SÍŇ VÍTĚZŮ
město Jablonec nad Jizerou
obec Kořenov
město Rokytnice nad Jizerou
město Doksy

Zlatá popelnice 2022 – Rokytnice nad Jizerou opět vítězem ve své kategorii
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Investiční akce

Oprava chodníku na sídlišti
V letošním roce se konečně podařilo opravit přístupový chodník na 

sídliště vedoucí od křižovatky pod „Manhattanem“ k dětskému hřiš-
ti. Nový chodník je oproti tomu původnímu širší a místo betonových 
dlaždic je povrch proveden z asfaltu. Díky tomu bude možné na chod-

níku provádět zimní údržbu městskou technikou stejně jako na ostat-
ních chodnících v Rokytnici. Podél chodníku byly přidány také 2 nové 
sloupy veřejného osvětlení. Stavební práce na chodníku prováděla 
společnost Ing. Miroslav Balcar z Chrastavy, výstavbu veřejného osvět-
lení zajistily Drobné služby města Rokytnice nad Jizerou.

Oprava asfaltového povrchu chodníku 
na náměstí
Další rozsahově malou, ale o to významnější opravou chodníku, 

je obnova chodníku vedoucího skrze náměstí. Současně s novým as-
faltovým povrchem byl upraven a rozšířen i přístup k přechodu pro 
chodce před základní školou.

Oprava balkonů budovy radnice
Nekončícím příběhem je údržba historické budovy radnice, která 

letos na podzim oslavila 120 let od svého otevření. Kromě oprav te-
racových podlah, které proběhly na začátku roku a právě probíhající 
rekonstrukce části sociálních zařízení, je dokončena oprava balkonu 
na severní fasádě objektu (do náměstí) a balkonu na věži radnice.
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Investiční akce
Na balkonu, resp. terase nad hlavním vstupem do radnice na se-

verní fasádě, byla vyměněna hydroizolace a obnoveno odvodnění. 
V příštím roce tak bude možné opravit omítku klenbového stropu nad 
hlavním vstupem, do které již delší dobu zatékalo.

Balkon na věži radnice byl od zimy 2023 uzavřen. Důvodem bylo 
odpadnutí ocelového nosníku, který vynáší betonovou podlahu – spíše 
se jednalo o zbytky ocelového nosníku, který po 120 letech téměř celý 
zmizel, kdy zrezivělé části postupně odpadávaly. Po prohlídce statikem 
bylo nařízeno okamžité uzavření balkonu a začalo se hledat řešení, jak 
nosník nahradit a přitom nemuset vybourávat další části balkonu.

Po několika uvažovaných variantách, které se ukázaly jako technic-
ky obtížné nebo příliš nákladné, bylo ze strany statika navrženo dopl-
nění ocelových nosníků osazených na původní pískovcové konzoly ze 
spodní strany balkonu přímo z pracovní plošiny. Tato poměrně nároč-
ná technická „operace“ se podařila v polovině srpna a balkon tak mohl 
být opětovně otevřen. Na podlaze byla následně provedena nová hyd-
roizolace.

Zahájení rekonstrukce hlavní silnice 
v Rokytnici nad Jizerou 
V pondělí 25. 9. 2023 byla zahájena dlouho očekávaná rekonstruk-

ce krajské silnice v Dolní Rokytnici v úseku od křižovatky U Kroupů 
na křižovatku u České pošty na dolním náměstí. Zhotovitelem stavby 
je společnost BREX, spol. s r. o. Celá stavba je rozdělena na několik 
etap a stavební práce budou probíhat v letech 2023-2025 (2026).

Tento rok je v  plánu výstavba pouze na dílčích úsecích dešťové 
kanalizace v takovém rozsahu, aby bylo možné tyto úseky dokončit 
do začátku zimy. Přes zimu nebudou na hlavní silnici žádná dopravní 
omezení.

V každém případě se jedná o poměrně náročnou a složitou stavbu, 
která se jistě neobejde bez problémů při její realizaci. Stavba vyžaduje 
součinnost a koordinaci mnoha subjektů a pro zhotovitele bude zvlád-
nutí její realizace tou největší zkouškou jeho schopností.  Bohužel již 
od prvních dnů stavby se zhotovitel potýká s problémy, které nejsou 
způsobeny ani na straně Libereckého kraje, ani na straně města Rokyt-
nice nad Jizerou. Nezbývá než doufat, že se všechny tyto problémy po-
daří zhotoviteli zvládnout co nejlépe, přesto je ale třeba počítat s tím, 
že tato stavba ovlivní život v našem městě po celou dobu své realizace.

PROVOZNÍ DOBA
Městského informačního centra

PONDĚLÍ – PÁTEK 9.00 – 12.00 13.00 – 17.00
SOBOTA 9.00 – 13.00
NEDĚLE zavřeno

Rokytnický kalendář 2024
Vážení přátelé a příznivci. Rokytnický kalendář 2024 je v prodeji již 

nyní. K dostání je na obvyklých místech: Městské informační centrum, 
Drogerie-papírnictví Šárka, Infocentrum RV-CLUB, Infocentrum Lenka 
a v kavárně Pralinka.

Cena je 140 Kč.

Městské informační centrum



10

Městské informační centrum

Proběhlé akce v Rokytnici nad Jizerou

Rokytnice zní 2023
V horkých srpnových dnech, přesněji od 16. do 20. srpna 2023, se 

v Rokytnici nad Jizerou uskutečnil druhý ročník hudebně literárního 
festivalu Rokytnice zní, který ve spolupráci s naším městem pořádá 
Spolek pro obnovu hudebního života v Rokytnici nad Jizerou a BARLEN 
ensemble.

Protože cílem tohoto hudebního festivalu je také poukazovat na 
česko-německou literární vzájemnost, ještě před samotnými festiva-
lovými dny se v květnu uskutečnila ve spolupráci rokytnického Domu 
dětí a mládeže Pod Střechou s  Pražským literárním domem literár-
ně-výtvarná soutěž pro žáky základních škol. Tématem soutěže byly 
vybrané pohádky z  knihy Moje knížka o Krakonošovi spisovatele 
Otfrieda Preusslera, rodáka z Liberce. Soutěže se nakonec zúčastnilo 
20 dětí. Hlavní cenu za výtvarné zpracování motivu z knihy a vyplnění 
pracovního listu získala žákyně 8. třídy Ema Kadavá.

Samotný festival pak začal ve středu 16. srpna promítáním filmu 
Čarodějův učeň v Kulturním domě v Rokytnici nad Jizerou. Film byl 
natočen světoznámým českým režisérem Karlem Zemanem v  roce 
1977 na motivy knihy Krabat od Otfrieda Preusslera, jehož sté výročí 
narození si v tomto roce připomínáme. 

Hudební část festivalu pak byla věnována památce Jana Nepomuka 
hraběte Harracha. V pátek 18. srpna se rokytnickým kostelem svatého 
Michaela, archanděla rozezněly tóny díla skladatelů Václava Trojana 
a  Josefa Rheinbergera v podání BARLEN ensemble a hostů s podti-
tulem Kouzlo vyprávění. Hudbu doplnil Karel Jakubů přednesem 
pohádky Otfrieda Preusslera. Spojení krásných tónů a podmanivé in-
terpretace pohádky vytvořilo v kostele velmi příjemnou lyrickou atmo-
sféru. Součástí večera bylo také slavnostní předávání cen všem dětem, 
které se zúčastnily literárně-výtvarné soutěže.
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Proběhlé akce v Rokytnici nad Jizerou
Celý festival zakončil v neděli 20. srpna slavnostní koncert, při 

němž bylo vzpomenuto též 70 let od smrti výjimečného skladatele 
Sergeje Prokofjeva, narozeného v roce 1891 na území dnešní Ukraji-
ny. Výjimečný nebyl pouze program večera, ale také vystupující hosté 
z řad hudebníků. Publikum mohlo vyslechnout skvělé umění hry na 
lesní roh Radka Baboráka. V  druhé části se pak posluchačům svou 
skladbou a mluveným slovem představil český herec a skladatel On-
dřej Brousek. Vrcholem večera bylo koncertní provedení hudební po-
hádky Péťa a vlk od Sergeje Prokofjeva. Koncert se tak nesl v duchu 
kouzelné hudby, podmanivého slova a elegantního vtipu.

Chtěla bych na tomto místě poděkovat všem, kteří se na festiva-
lu jakkoliv podíleli, zejména rokytnickému divadelnímu spolku Jirásek 
a Domu dětí a mládeže Pod Střechou. Největší díky však patří paní 
Barbaře Linke-Holické, hlavní pořadatelce festivalu, za její energii a ne-
konečné nadšení, se kterým rokytnický festival organizuje. Stejně tak 
děkujeme všem hudebníkům a dalším umělcům, kteří nám při koncer-
tech předávají radost a nevšední nejen hudební zážitky.

Festival Rokytnice zní je pro naše město ohromnou příležitostí, jak 
se napevno usadit v kulturní mapě svého regionu a dostat se tak do 
povědomí lidí z blízkého okolí i zdaleka jako tradiční setkání u skvělé 
hudby a hodnotné literatury.

Na závěr chci festivalu do dalších ročníků popřát mnoho inspirací 
a nápadů, širokou základnu ochotných pořadatelů, mnoho nadšených 
muzikantů a zástup dobře naladěných posluchačů, kteří se každý rok 
znovu vrátí za překrásnou hudbou.

Jana Šírová

Rokytnice zní očima autorky
Rády bychom využily příležitost ohlédnout se s Rokytnickým zpra-

vodajem za festivalem Rokytnice zní 2023. Jako první se nám vybaví 
rozzářené oči slavnostně oblečených dětí při přebírání cen za čtenář-
skou soutěž Moje knížka o Krakonošovi. Věříme, že by s námi pan 
spisovatel Preußler tuto radost sdílel s otevřeným srdcem. Vždyť jeho 
poslední poselství: „Buďte dobří k dětem, nemáme nic lepšího“, mluví 
samo za sebe.

Dále si vybavujeme tichý, téměř zaplněný kostel se zájmem na-
slouchající čtení o Králích ze Sklářské hutě i následnému vyprávění 
hudbou. Vzpomínáme na krásné a pozorné napětí při zaznění maje-
státních tónů lesního rohu Radka Baboráka a při hudebním provedení 
pohádky Péťa a vlk.

Za všechny hudebníky, kteří se sjeli do Rokytnice, publiku vyřizuje-
me díky! 

Těšíme se, že Rokytnici za rok opět rozezníme hudbou! Česká re-
publika bude v roce 2024 slavit Rok české hudby spojený s dvousetle-
tým výročím narození Bedřicha Smetany a festival Rokytnice zní bude 
součástí těchto oslav.

Navážeme na motto hraběte Harracha z letošního programu, a sice 
že hudba není jen naší cestou do světa, nýbrž i cestou světa k nám. 
Podíváme se, jak česká hudba inspirovala zahraniční skladatele a spi-
sovatele.

Česká hudba není jen Bedřich Smetana – je to například i Jaroslav 
Ježek a Osvobozené divadlo... 

Ale víc už prozrazovat nebudeme.
Přijďte se s námi zaposlouchat při dalším ročníku festivalu Rokytni-

ce zní v srpnu 2024, těšíme se na vás!

Barbara Linke-Holická a Lenka Machová, BARLEN ensemble
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Český varhanní festival 
v kostele sv. Michaela, 
archanděla
Ve středu 27. září rokytnický kostel sv. Michaela, arch-

anděla hostil již 17. ročník Českého varhanního festivalu. 
Na varhany nám tentokrát zahrál varhaník pan Vladimír 
Roubal, jeden z nejuznávanějších varhanních improvizáto-
rů v Evropě, ale i ve světě. Po nádherném koncertu násle-
dovala ještě komentovaná prohlídka rokytnických varhan. 
Celý podvečer se nesl v příjemném duchu a my se již nyní 
těšíme na další hudební zážitky.

Děkujeme místní farnosti, že jsme zde mohli tento kon-
cert uspořádat.

Denisa Hančová

ROKYTNICKÁ SVATOMICHAELSKÁ POUŤ
30. 9. – 1. 10. 2023
Letošní pouť byla zcela výjimečná. Díky babímu létu a prodlouže-

nému víkendu si ji užili všichni.
Návštěvníci měli připravený bohatý program. 

Již ve středu proběhl v kostele sv. Michaela krásný varhanní kon-
cert. 

Jen párkrát do roka se zpřístupní věž kostela sv. Michaela, která 
nabízí neopakovatelný zážitek i výhledy. Kdo této možnosti využil, na-
skytla se mu možnost, jak mít naše město „jako na dlani“. 

V rámci výročí 120 let od slavnostního otevření radnice byla zpří-
stupněna radniční věž zcela zdarma. 

Současně měl návštěvník příležitost shlédnout úžasnou výstavu 
obrazů „Tři místa pod Stráží“, která je umístěna v půdních prostorách 
radnice.

Sobotní doprovodný program na centrálních parkovištích vytváře-
ly mažoretky, oblíbené kapely (NABOSO, PARK AVENUE a SUFFERING 
SOULS) a celou akci moderoval Martin Pozdníček, který rovněž zahrál 
a zazpíval. Fronty se tradičně tvořily u sejkor a klobás od hasičů. 

Vyhlídkový vláček jezdil v sobotu i v neděli, o cestující neměl nouzi.  

Lanová dráha na Horní Domky byla v provozu od čtvrtka do nedě-
le a umožňovala tak turistům výlety do hor. Lanová dráha na Lysou 
horu nabízela úchvatné výhledy z okružních jízd v sobotu 30. 9. 2023. 

Tradicí se stal prodej ROKYTNICKÝCH KALENDÁŘŮ, kdy tvůrci 
osobně prodávají své nové dílo a poté ho můžete zakoupit na tradič-
ních místech. 

Měření tlaku, cukru a kyslíku v krvi, tvůrčí dílny, občerstvení, de-
chovka Táboranka k poslechu i tanci a vyhlídkový vláček pro seniory 
zdarma. To vše mohli senioři využít v rámci Dne seniorů v neděli.

Šachoví mistři z blízka i z daleka změřili své síly v několikadenním 
turnaji, který se konal ve sportovní hale. 

V neděli proběhla v kostele sv. Michaela tradiční bohoslužba.
Ráda bych poděkovala všem, kdo se na organizaci poutě podíleli. 

Těším se s vámi zase za rok. J
Lucie Lukešová
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Den seniorů

Na 1. října připadá Mezinárodní den seniorů, ke kterému se ten-
tokrát připojilo i město Rokytnice nad Jizerou. Téměř celý den svítilo 
sluníčko, teploty byly příjemné a dorazil hojný počet místních i turistů.   

Cílem oslavy dne seniorů bylo pobavit se, poveselit, obdarovat, užít 
si doprovodný program a také vyjádřit podporu a poděkování rodi-
čům, prarodičům, maminkám, tatínkům, babičkám a dědečkům, za 
vše, co během svého života udělali pro své rodiny i naše město.

Tentokrát nám k poslechu i tanci zahrála dechová kapela Táboran-
ka z Košťálova. Kromě hudebního vystoupení byla také připravena 
tvořivá dílnička Petry Skřiváčkové z Domu dětí a mládeže, kde si 
každý mohl vyrobit a odnést náramek z korálků. Po celé odpoledne 
bylo možné nechat si změřit tlak nebo cukr v krvi od Českého červe-
ného kříže. 

Děkujeme SDH Rokytnice nad Jizerou za zajištění občerstvení. 
Akce se konala v rámci projektu Zdravé město, na který byla po-

skytnuta dotace z programu Libereckého kraje na podporu místní 
Agendy 21.

Sandra Schneiderová
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120 let rokytnické radnice
Dne 27. září 1903, tedy před 120 lety, byla slavnostně otevřena 

nově postavená radnice.
Něco málo si k této historické události řekněme.

Na konci 19. století se v Rokytnici nad Jizerou začaly ve velkém sta-
vět mechanické tkalcovny a šlichtovny. Ke konci století jich v obci fun-

govalo již deset nebo jedenáct. V roce 1899 se v Rokytnici nad Jizerou 
objevil první vlak. Obec se rychlým tempem hospodářsky rozvíjela, 
a tudíž bylo nutné se dané situaci přizpůsobit. Zároveň obec potřebo-
vala novou reprezentativní dominantu města. Bylo rozhodnuto o stav-

bě nové radnice v horní části náměstí, čp. 197. Nejvíce se o stavbu 
nové radnice zasloužili majitelé textilních továren a zejména tehdejší 
starosta obce pan Ferdinand Heinzl.

 
Hned od počátku stavby, tedy od prvního výkopu dne 7. dubna 

1902, dostal za úkol ředitel měšťanky a zasloužilý občan města pan 
Wilhelm Pohl, aby vše sledoval a na konci stavby připravil slavnostní 
spis. K termínu předání radnice byla brožura hotová a 27. září 1903 
přiložena k základnímu kameni radnice. 

Fotografie hned po výstavbě zhotovili Josef Hujer a Rudolf Housa. 
Ve spisu je podrobně uveden postup stavby, ale hned na začátku 

spisu bylo mnoho místa věnováno dějinám obce, například dolování 
i zakládání okolních vesniček, které jsou dnes už součástí našeho měs-
ta. Dále je psáno o školách, o kostelu, o farářích, o úřadech, o spolcích, 
o vedení obce a další podrobnosti z tehdejšího života v obci. 

Výstavba radnice byla dokončena za jeden a půl roku, což se zdá 
v  dnešní době neuvěřitelné. Rozhodnutí o výstavbě padlo 28. listo-
padu 1901, práce začaly dne 7. dubna 1902 a v říjnu téhož roku byla 
již 37 metrů vysoká věž zastřešena a radnice kompletně dokončena 
v září roku 1903. 

V architektuře té doby k nám pronikal secesní styl a radnice je 
postavena v tzv. německém Jugendstilu. Úspěšný v něm byl rostlinný 
dekor, kov a zejména sklo. Právě sklo nejvíce upoutává naši pozornost 
především v obřadní síni. 

Plány radnice navrhla vrchlabská firma Kleofáše Hollmanna a Vik-
tora Krause, ale postavila ji rokytnická firma Josefa Hájka ve vzorné 
kvalitě a hlavně díky ní můžeme být na naši radnici pyšní. 

Celkové stavební náklady, včetně zatrubnění Huťského potoka, při-
šly na cca 160.000 rakousko-uherských korun, z toho samotná radnice 
asi na 135.000 rakousko-uherských korun. 

Za celou tu dobu 120 let na radnici zasedali nejen starostové, ale 
všichni úředníci města, byl zde byt domovníka a další služby. Velmi 
dlouhou dobu zde byla také spořitelna, sídlila zde policie a dokonce 
byly původně v přízemí i 3 cely. 

V roce 1973 proběhla generální oprava radnice, kdy byla také vy-
měněna střešní krytina, a bohužel byly zlikvidovány malé věžičky na 
střeše. 

1. února 2017 byla radnice prohlášena kulturní památkou a od 
roku 2018 je rozhledna radniční věž včetně expozice původního ho-
dinového stroje a obměňujících se výstav přístupna veřejnosti. 

Po zdolání 147 schodů se vám nabídne malebný pohled na naše 
město, který za to rozhodně stojí.

Mirek Novák
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Základní škola

Školní fórum

V  uplynulém školním roce, 10. května, se u nás na škole konalo 
takzvané Školní fórum. Žáci druhého stupně zde mohli prezentovat 
své nápady na zlepšení obce i školy. Po vyhodnocení žákovských ná-
padů děti samy rozhodly, že by si přály více klidových a relaxačních zón 
v prostorách školy. Za finanční účasti města jsme tedy mohli dětem 
přání splnit a do každé třídy druhého stupně jsme zakoupili barevné 
sedací vaky, na kterých se děti okamžitě zabydlely. Děkujeme městu 
za štědrý dar. 

Jana Šírová

Už to jsou dva týdny, co všechny třídy druhého stupně dostaly 
sedací vaky. Do každého ročníku přistály pytle čtyři a ke každému byl 
podnožník stejné barvy. Ačkoliv nám učitelé doporučovali, abychom 
si zavedli sedací pořádek, my jsme to neudělali. Nejen proto, že by ho 
nikdo nedodržoval, ale nikomu se do toho nechtělo. Děkujeme městu 
a věříme, že nám vaky budou ještě dlouho sloužit.

Vojtěch Tošovský, 8. A

Tato akce probíhá v rámci projektu 
„PART-NET“, podpořeného grantem 
z fondů EHP 2014 – 2021

Adaptační kurz 4. A
Horolezci ze čtvrté třídy vyrazili na začátku školního roku na 

chatu Hubertka. Expedici do Jizerských hor zahájilo detektivní 
pátrání, při kterém se podařilo odhalit třídního maskota – vlka 
Huberta. Součástí výcviku bylo pak seznámení se s výbavou ho-
rolezce, základy boulderingu, lezení na skále, výstup na Kočičí 
kámen či trénink rovnováhy na slack line. Nechybělo uzlování 
nebo hra po stopách R. Messnera. Večer jsme si užili ohýnek, 
kytaru i stezku odvahy. Další den jsme podnikli výpravu do Láz-
ní Libverda a Hejnic, kde jsme navštívili horolezecké muzeum. 
Všichni účastníci zdárně ukončili expedici a vykročili tak vstříc 
novému školnímu roku. Věříme, že nám společné zážitky dodají 
potřebnou energii a chuť do školní práce.

Blanka Herčíková

Galerie na str. 28

Vánoční
trhy

v Rokytnici nad Jizerou

2. 12. 2023

Adventní koncert
Zpívání s Harmonií

neděle 17. 12. 2023, 16.00 
kaple Mistra Jana Husa
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Školní družina

Školní družina začala letošní rok s opravdu štědrým počtem dětí. 
Ty si vzhledem ke krásnému počasí mohly ještě užít letní zábavy, jako 
hry za pochodu, vycházky do přírody, vodní hrátky, zábavné stezky 
i opékání buřtů. Kéž nám počasí stále přeje a můžeme ve venkovních 
aktivitách ještě nějaký čas pokračovat.

Michaela Janatová
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Dolní mateřská škola
Léto a prázdniny rychle utekly jako voda v Jizeře a my už se těšíme, 

jaká dobrodružství zažijeme v novém školním roce.
První dny jsme se všichni přivítali s kamarády a užívali si společně 

dny babího léta na zahradě.
18. září jsme zahájili první lekcí předplavecké výchovy v bazéně 

v Jilemnici.  Jezdíme tam moc rádi, paní plavčice má pro nás nachys-
tané hodiny plné zábavy a pohybu se spoustou hraček a pomůcek. 
Nikdo si netroufne švindlovat, všechno vidí! Jistě jí záleží na tom, aby-
chom byli s vodou kamarádi.

V září jsme se také už stihli zúčastnit soutěže Týden české hračky 
v Muzeu hraček v Jiřetíně. Letos se akce zúčastnil i předseda Senátu 
ČR. 

Spolu s námi Dráčky jela reprezentovat naši školku i mladší Koťát-
ka. Opět se nám zadařilo. 

Z pytlíku plného barevných kostiček a pomocí lepidla vznikaly za-
jímavé hračky.  Celkem se utkalo 500 soutěžících a porota vybrala do 
závěrečného finále  čtyři výrobky.

Na stupních vítězů stáli Mareček Činátl, Mariánka Řebíčková a paní 
učitelka Pavlína Strnádková – všichni z naší školky. Ceny nám předával 
senátor a majitel továrny Detoa Jaroslav Zeman. 

Nyní nás čeká Medovníčkův barevný podzim – skřítek už se k nám 
nastěhoval do školky a my se těšíme, jaké úkoly si pro nás nachystá – 
možná to bude i pečení koláčků… Mňam.

 Za všechny děti Dráčci – předškoláci
 www.msdolnirokytnice.cz

Paměť národa v Rokytnici
Příběhy severních Čech – Zlomové okamžiky 20. století

Tři týdny, od čtvrtka 2. 11. do úterý 21. 11., bude za podpory měs-
ta Rokytnice nad Jizerou na dolním náměstí k vidění nová exteriérová 
expozice regionální pobočky Paměti národa Severní Čechy. Výsta-
va přináší vzpomínky pamětnic a pamětníků na události 20. století, 
které pobočka dokumentuje v Libereckém a Ústeckém kraji pro archiv 
Paměť národa.   

Osobnosti, které přibližuje tato výstava, spojuje krajina, lidé a no-
vodobá historie severních Čech. Zlomové okamžiky 20. století se silně 
a neopakovatelně zapsaly do života pamětníků. Staly se součástí jejich 
osobního příběhu a individuální paměti.

Tito lidé pro Paměť národa otevřeně a vstřícně vyprávěli. O vzniku 
a zániku první republiky, o hrůzách holocaustu, o vybombardovaných 
městech, o poválečném násilí na ženách a dětech, o komunistickém 
puči a pracovních lágrech, o důsledcích invaze a normalizaci, ale 
i o enormních škodách na životním prostředí. 

Přijďte se začíst, třeba se setkáte se vzpomínkami, které Vám vyprá-
věli i Vaši blízcí.
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Horní mateřská škola
Za námi je první měsíc nového školního roku 2023/24, který se nesl 

ve znamení nádherných, téměř letních dnů. Nelenili jsme a tyto sluníč-
kové dny využili nejen k pobytu na zahrádce, ale i k výletům po okolí 
naší vísky.

 � 7. 9. Výlet do Pilišťat – hned první týden jsme se autobusem vy-
dali na zastávku „U Kroupů“, odtud přes most na „Blansko“ a dále 
pak na dětmi oblíbené hřiště v Jablonci nad Jizerou. Tuto trasu děti 
zvládají čím dál rychleji a určitě to není poslední návštěva hřiště, 
kterou si děti pokaždé neskutečně užijí včetně fotbalového zápasu 
na zdejším umělém trávníku.

 � 13. 9. Výlet do lesní tělocvičny – následující týden patřil dopoled-
nímu výletu do tělocvičny. Tentokrát jsme vyjeli autobusem k Druž-
bě a poté po Sachrově hřebeni do „lesní tělocvičny“. Cesta vedla 
z velké části lesem, kde jsme našli nemalé množství hub. To se ho-
dilo především Beruškám, které čekal v následujícím týdnu projekt 
Houby.

 � 26. 9. Pečení koláčů – poslední zářijový týden se nesl ve znamení 
pouti. V úterý nastaly přípravy na již 19. ročník běhu „O pouťový 
koláč“. Do přípravy se zapojily všechny děti – válely, vykrajovaly, 
zdobily povidly a tvarohem.

 � 27. 9. Běh „O pouťový koláč“ – následující den přišel dětmi tolik 
očekávaný závod, na který se od začátku týdne těšily. Počasí nám 
opět přálo a závody proběhly za mohutné podpory rodičů na školní 
zahradě. Všechny děti se snažily ze všech sil a odměnou jim byly 
diplom a koláčky, které si samy připravily – a že se povedly!!!

A co nás v dalších dnech čeká a nemine?
 � 18. 10. Pásmo 3 pohádek ve školce
 � 1. 11. Screeningové vyšetření předškoláků PPP
 � 6. 11. Divadlo Šapito

S přáním krásných podzimních dnů plných sluníčka se s vámi loučí 
dětičky a kolektiv pracovníků ze „Žluté školičky“.
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DDM Pod Střechou
Prázdniny a nový školní rok v DDM

O letošních prázdninách bylo v DDM opět rušno. Během prázdnin 
proběhlo pět příměstských táborů, o které byl velký zájem. Tábory 
byly různého charakteru a nabídka činností opravdu pestrá. 

Dva příměstské tábory keramické – na prvním táboře děti tvo-
řily z  keramické hlíny, glazovaly a dekorovaly své výrobky, využívaly 
i přírodních materiálů. Na druhém táboře se učily točit na hrnčířském 
kruhu. Modelování výrobků i točení na kruhu bylo proloženo hrami 
v DDM a okolí. Z těchto táborů si děti vždy odnesou pěkné originální 
výrobky.

Pro předškoláky byl připraven příměstský tábor pro MŠ. Celý 
týdenní program se konal v duchu pohádkovém a nad dětmi kromě 
vedoucích držel ochrannou ruku i Krakonoš. Program probíhá v DDM 
a okolí. Děti chodí každý den ven, mají i celodenní výlet, kdy jim oběd 
dovezeme na trasu výletu.

Velký zájem byl o příměstský tábor Toulavé boty. Každý rok vyrá-
žíme v nových tričkách, které si děti samy dekorují. Letos to byla trička 
červená s motivem Lysé hory a Kotle. Během týdne jsme navštívili Ha-
rrachov, kde jsme šli do hornického muzea a důlních štol. Další výlet 
byl Tour de Sklenařice s návštěvou kozí farmy, kde si děti zkusily dojení 
i s ochutnávkou mléka a také se povozily na koních. Jeli jsme autobu-
sem a vlakem do Turnova, zde jsme navštívili Horolezeckou expozici 
v muzeu Českého ráje a další zajímavé expozice. Poslední den byl již 
volnější s hrami v okolí DDM a také den velkého loučení. Další tábor byl 
příměstský Lesní tábor. Tento tábor je plný pohybu a různých spor-
tovní her. Zázemí tábora bylo po celý týden v lese v přírodním divadle. 
Zde se konalo hodně ze sportovní náplně tohoto tábora a koupání v Ji-
zeře samozřejmě nechybělo.

Poslední prázdninovou sobotu se opět konala Krkonošská šlá-
pota. Na trase bylo připraveno 36 úkolů s písmenky do tajenky a pět 
kontrolních stanovišť. 

Každý, kdo dorazil do cíle, dostal účastnický list, medaili, koláče 
a samozřejmě vyhlášený chleba se škvarkama a cibulí. Účast dětí i dětí 
s doprovodem dospělých byla hojná, Krakonoš zajistil super počasí.

V září také začaly v DDM kroužky pro děti školní, předškolní, mládež 
i dospěláky. Kroužků jsme v tomto školním roce otevřeli celkem 40, 
z toho 4 kroužky pro předškoláky, 33 kroužků pro školní děti a mládež 
a 3 kroužky pro dospělé. 

Informace o akcích pro veřejnost, které plánujeme na říjen a listo-
pad – např. sportovní víkendové akce, keramické otevřené dílny, STEZ-
KA ODVAHY, komunitní setkávání a další, najdete na našich webových 
stránkách, facebooku a plakátech. Sledujte nás, ať něco neprošvihnete 
J. 

Za DDM Markéta Petrovická
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SDH a JSDH Rokytnice nad Jizerou
VÝROČÍ 50 LET HASIČSKÉ ZBROJNICE

Před 50 lety, dne 5. srpna roku 1973, byla za velké účasti okolních 
dobrovolných sborů, místních organizací, představitelů města a zá-
stupců minulého veřejného požárního útvaru (dnes hasičského zá-
chranného sboru) slavnostně otevřena nová hasičská zbrojnice v Ro-
kytnici nad Jizerou. 

Výstavba naší hasičské zbrojnice probíhala v letech 1971-1972, a to 
svépomocí rokytnických hasičů a všech ostatních dobrovolníků, kteří 
přiložili ruku k dílu ve svém volném čase. 

VÝJEZDY

V uplynulém období naše jednotka zasahovala u 11 výjezdů:
 � AED – 3x
 � Technická pomoc – 6x
 � Dopravní nehoda – 1x
 � Požár osobního automobilu – 1x

MČR VE VYPROŠŤOVÁNÍ U DOPRAVNÍCH NEHOD 

V sobotu 2. 9. 2023 jsme se jako technická četa účastnili Mistrovství 
ČR v Liberci.

OKRSKOVÁ SOUTĚŽ

V sobotu 16. 9. 2023 se stejně jako každý rok konala Okrsková sou-
těž hasičských družstev. Tentokrát ve Vysokém nad Jizerou za účasti 
12 hasičských družstev.

Premiérově zde byla využita nově upravená plocha, kterou mají 
místní k  dispozici pro pořádání podobných soutěží a která zároveň 
nabízí úžasný výhled na to nejkrásnější město v okolí, tedy na Rokyt-
nici. J

Naše družstvo žen na stupních vítězů obsadilo parádní 3. místo 
a družstvu mužů uniklo stejné umístění jen o fous, odvezli si tak bram-
borovou medaili.

V soutěži jednotlivců 100 m 
překážek se z  našich soutěžících 
nejlépe umístil Tomáš Šimůnek na 
10. místě za muže a Petra Smolová 
dokonce na 6. místě ze všech zá-
vodnic.

MLADÍ HASIČI

V neděli 10. 9. 2023 se v Mimo-
ni konalo krajské kolo soutěže 
jednotlivců 60 m s překážkami, 
do kterého se na základě umístění 
z okresního kola probojovali Šimon 
Hloušek a Venda Hruška.

Mezi 150 závodníky se rozhodně 
neztratili a i přes supermanovské 
seskoky odjížděli naštěstí bez zra-
nění.
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Velorexy a motorkami z Poniklé do Harrachova – přes Řím
Proč by se sen nemohl stát skutečností, nemožné realitou a zázraky 

součástí našeho života? My jsme to zkusili a vyšlo to. Zaplať Pán Bůh 
a díky dobrým lidem.

Po vroucné modlitbě v kostele, po „kázání“ venku a vlídném slovu 
na cestu od pana starosty Tomáše Hájka a přiložení rukou (roztlačení) 
na startu jsme vyrazili… Dva velorexy – dva důchodci Honza a Jarča 
v jednom, já Ivo v druhém, Lukáš a David na dvou motorkách a jeden 
doprovodný velorex, Jarda Hrbáček, který se jel ujistit k Hrabačovu, že 
nám vopravdu nehráblo a že se nevrátíme zadní cestou domů. Nevrá-
tili jsme se!

Přes hory a doly, silnice i cesty, louky a pole, tunely i vrchy, to vše 
jsme absolvovali vstříc věčnému městu Římu… že ne? Tak jsme napří-
klad zvládli: pražský tunel Blanka, světoznámý průsmyk – horské sedlo 
Passo Stelvio ležící v údolí pod horským masívem Ortler v nadmořské 
výšce 2 760 metrů na hranici Itálie a Rakouska, na které jsme vyjeli – no 
spíš vyšplhali, italskou dálnici, slovinské pohoří, rakouské Alpy i Krko-
noše.

Vyjeli jsme v neděli 30. července na ponikelskou pouť sv. Jakuba 
po mši svaté, přibližně před jedenáctou, a pak už to šlo i jelo směrem 
dolů do Itálie, přes Rakousko, průsmyk Stelvio, okolo Středozemního 

moře až jsme v pátek 4. srpna navečer dorazili na Velehrad – ten řím-
ský (český poutní dům sv. Cyrila a Metoděje v Římě asi 1,5 km od Sva-
topetrského náměstí). Nejprve jsme ale před sebou poslali déšť, neboť 
v Římě, jak nám nahlásili, dva měsíce nepršelo, tak aby smyl špínu ulic 
města před námi a z nás pak už jen mírné mrholení spláchlo prach 
silnic a pot z čela, ani za zapnutí stěrače to nestálo.

Doma před farou

Úspěšný start

Průsmyk Stelvio

Před Svatopeterským náměstím ve Vatikánu

Tibera
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V sobotu jsme procházeli město s jeho radostmi i bolestmi: Svato-
petrskou baziliku s oltářem Svatého Václava, Lateránskou baziliku, kde 
sv. Cyril a Metoděj položili duchovní knihy ve slovanském jazyce na 
oltář a s požehnáním papeže se tak staly prvními cizojazyčnými kniha-

mi rovnocennými jazyku hebrejskému, latinskému a řeckému a směly 
se používat (jak prosté a přece funkční, oproti dnešní státnické maši-
nerii a nenasytnému úřednímu šimlu). Dále kostel svatého Clementa 
s hrobem svatého Cyrila, karmelitánský klášter s výjevem anděla, který 
šípem boží lásky zasahuje srdce mystičky Terezie z Avily – a kdo to neví, 
že srdíčko propíchnuté šípem, které zamilovaní tak rádi po sobě zane-
chávají, má původ v téhle události, tak by to vědět měl!!!

V neděli jsme pak došli ke kostelu svatého Iva (jmenuji se Ivo, i když 
ještě nejsem svatý, ale jednou budu, snad), který je součástí univerzity 
a knihovny a je otevřen jen dvě hodiny týdně v neděli od devíti do jede-
nácti hodin – a NEBYL. Tímto vyjadřuji velké díky a upřímnou vděčnost 
všem, kteří v našem kraji pečují o to, aby byly naše kostely denně ote-
vřené, čisté, krásné a přístupné všem, kteří a to stojí. PS: Jsem rád, že 
kdyby svatý Václav potřeboval pomoc, našel by naše kostely otevřené, 
nemusel by na ně bušit, a tak by u nás nebyl zavražděn, ale mohl žít, 
což se mu ve Staré Boleslavi bohužel nestalo!

V neděli 6. srpna před jedenáctou nastává ten historický okamžik: 
Jizera se přestává vlévat do Tibery a Tibera otáčí svůj tok – podle „kázá-
ní“ Tomáše Hájka při odjezdu, lidé nastavují záda Svatopetrské bazilice 
a otáčejí se čelem k nám. Nebe se rozjasňuje blesky fotoaparátů, sviž-
né focení, neboť nedaleko hlídkující vojáci se přibližují a policie přijíždí, 
ale zvěčnit jsme se stihli a ještě včas odjeli…

A pak již stoupáme vzhůru do známého místa Assisi, kde žili svatý 
František a svatá Klára, která si dopisovala se svatou Anežkou Českou, 
přes koupání v Jaderském moři na pláži Lido di Dante, kde jsme potkali 
Češky z Jilemnice, do rakouského alpského poutního místa Mariazell.

Nešlo to nezastavit se a dát fotku u geografického středu naší země 
v Číhošti a navštívit tamní kostel a mého kolegu faráře Toufara… Po 
malém zastavení v Kutné Hoře, k jejíž katedrále svaté Barbory jsme 
projížděli po mostě mezi lidmi i svatými - lidé nám mávali a svatí žeh-
nali – oběma děkujeme, se blížíme k horám a domovu.

V neděli 13. srpna jsme na mši sv. v kostele sv. Františka v Tanvaldu, 
kde nás mají za malé, avšak vítané zjevení, a pak již přes konvoj policie 
na Mýtě po 11. hodině dojíždíme do cíle – Harrachova.

Závěrem:
Strach je hledání chyb na budoucnosti a člověk nakonec nejvíc lituje 

toho, co alespoň nezkusil. My jsme se báli, ale zkusili to, a díky Bohu 
nám to vyšlo. 

Děkuji všem, kteří nás zrazovali i povzbuzovali, obojí bylo důležité 
a pro osobní život velmi užitečné.

Že i na maličkosti a každém záleží, svědčí naše oprava jednoho velo-
rexu kousek za hranicemi cestou tam. Po dvouhodinovém přemýšlení 
mechanik Lukáš, povoláním truhlář, uřízl v lese asi pěticentimetrový 
smrkový kolíček, zajistili jsme ho gumičkou na vlasy a na tuhle vychy-
távku jsme dojeli tam a zpět, což obnášelo asi 2 500 km z celkových 
3 300 km.

Závěrečný postřeh:
Rozdíl mezi lidmi ve městě, když projíždí cirkus – to jako my, jak 

nás pojmenoval Lukáš, a na venkově je ten, že ve městech lidé jdou 
s hlavou sklopenou k mobilu nebo k zemi a nevidí a neslyší… Lidé na 
venkově, když jsme projížděli, mávali, byli zvídaví a neustále se chtěli 
fotit, vyptávali se a smáli a fandili.

Neboť s vírou, úsměvem a odvahou se žije líp. 
My jsme to zkusili a vyšlo to. Zkuste to také, my vám k tomu  fandíme.

Za putovní velorex tým
farář Ivo Kvapil

Jeden z noclehů

Ivo u kostela sv. Iva

Střed České republiky

Oprava ve stínu italské armády
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Společenská kronika

 � Životní jubileum slaví v měsíci září a říjnu 2023 tito naši spoluobčané:
80 let Šírová Milada
 Linek Václav
 Mizerová Libuše
 Urbancová Alžběta
 Čermáková Anna
 Biemann Götz
 Prokopec Zdeněk
82 let Doležalová Jana
 Hájková Marie
 Novotná Jaroslava
 Lukešová Miloslava
 Pasecká Jaroslava

Všem 
oslavencům 

blahopřejeme!

 83 let Samohel Jan
 Novotná Hana
 84 let Šírová Anna
 85 let Jindřišek Václav
 Mařasová Jana                                                        
 86 let Havel Jan
  Kučera Jaroslav
 87 let Koldovský Jaroslav
 88 let Hejralová Marika 

Informace z městské knihovny

NOVÉ KNIHY NA ZÁŘÍ:
Romány pro ženy:

 » Jacobs, A. – Ateliér Rosen 2.
 » Caplin, J. – Chata ve Švýcarsku
 » Grimaldi, V. – Tátovo indiánské léto
 » Hannay, B. – Štěstí si tě najde
 » Teršová, K. – Až ke křížku
 » Herzogová, T. – Schovávaná
 » Hepworth, S. – Tchyně
 » Anderson, R. – Pět polibků

Psychologické a společenské 
romány:

 » Stanjura, J. – Srpny
 » Kallio, K. – Průsvitné srdce
 » Schmidt, J. B. – Kalmann
 » Lahiri, J. – Kde zrovna jsem

Humor:
 » Eben, M. – Myšlenky za volantem
 » Tesař, M. – Štěstí po česku
 » Taylor, P. – Doktore, to byla jízda
Historické romány:

 » Ebert, S. – Meč a koruna 1. Mistr 
mystifikace

 » Klabouchová, P. – U severní zdi
 » Niedl, F. – Na králův příkaz
Detektivní a napínavé romány:

 » Fields, H. – Dokonalá lítost
 » Stabenow, D. – Zrádné loviště
 » Voosen, R. – Stopa rysa
 » Connelly, M. – Pouštní hvězda
 » Horová, M. – Se džbánem pro vodu 
 » Lawhon, A. – Krycí jméno Helena
 » King, S. – Pohádka (fantasy)

NOVÉ KNIHY NA ŘÍJEN:
Romány pro ženy:

 » Křivánková, P. – Chalupa
 » Colgan, J. – Pět set mil od tebe
 » Jacobs, A. – Panský dům (4.) Návrat
 » Harms, K. – Nová životní kapitola
 » Steel, D. – Dětská hra
 » Lonsdale, K. – Všechny vlny oceánu
 » Wilková, S. – Ty chladné oči
 » Potůčková, L. – Návrat nežádoucí

 89 let Patočka Miloslav
 Cimplová Milada
 Kynčlová Alena
 90 let Kocourek Miroslav
 Sedláková Hermina 
 92 let  Pavlatová Helena
 Řehořková Marie
 93 let Prokopcová Eva 
 95 let Pajurková Miloslava

Tradiční recept – Bramborové vdolky (též placky)
Rozstrouháme asi 4 vařené brambory, na válu z nich uděláme kopeček, do důlku současně s mou-

kou dáváme jedno nebo i dvě vajíčka, osolíme a důkladně prohněteme rukama, aby bylo těsto vláčné. 
Obyčejně stačí asi 30 dkg polohrubé mouky. Rozválíme na placky a pečeme na holé plotně, až se na 
nich dělají puchýře. Pak omastíme máslem. Ještě lepší jsou vdolky se škvarky, ženy je rády posypané 
cukrem a skořicí. Vdolky pečené v pánvi na tuku jsou ještě lepší.

Zdroj: KRKNOŠSKÁ KUCHAŘKA aneb Hory dávají chléb, Miloš Gerstner

Společenské a psychologické 
romány:

 » Schlink, B. – Vnučka
 » Koskinen, J. P. – Ohnivé křídlo
 » Balzano, M. – Zůstanu tady
Autobiografie, deníky, rozhovory:

 » Connors, P. – Sezóna požárů. Zápisky 
z požární hlásky v divočině

 » Lomová, L. – Každý den je nový. 
Komiksový deník

 » Švestka, J. – Deník dřevorubce
 » Pecháčková, M. – Jitka Válová: „ byly 
jsme dvě…
Detektivní a napínavé romány:

 » Klíma, J. – Jen drápkem uvízneš
 » Marsons, A. – Spletité lži
 » Castillo, L. – Pohřbená tajemství
 » Freeman, B. – Noční pták
 » Fielding, J. – Hospodyně
 » Hart, J. – Zavržený
 » St. James, S. – Její vina
 » Vondruška, V. – Katův odkaz (Letopisy 
královské komory)

 » Tevis, W. – Zpěv drozda (sci-fi)
Populárně-naučná literatura:

 » Vztahy a mýty. Párová terapie do kapsy 
(Vojtko)

 » Karolína: domácí kuchařka. Jídlo jako 
vášeň (Kamberská)

 » Jizerská 50. Závod plný příběhů

NOVÉ KNIHY V DĚTSKÉM 
ODDĚLENÍ

Předškoláci a začínající čtenáři:
 » Co se kam vejde 
 » Krabička 
 » Byl jeden domeček 
 » Ledové království
 » Q je O s ocáskem (Březinová)
 » Honem, ať už jedem! (Koubová)
 » Zachráněný koník (Olivová)
 » O statečném koťátku (Web)
 » Kouzelná třída mezi strašidly (Pospí-
šilová)

 » Eliška andílek (Jurková)
 » Ve spárech šelmy. Hora ožívá. V plame-
nech (Tarshis)

 » Planeta je Prga (Hauzírek)
Pokročilejší čtenářky a čtenáři:

 » PAX. Draugova oběť (Larsson)
 » Hraničářův učeň (16.) Útěk z Falaise 
(Flanagan)

 » Babička drsňačka znovu v akci 
(Walliams)

 » Soví kouzlo (1.) Zlaté tajemství (Brandt)
 » Pusheen: Košišatý návod na život 
(Belton)

 » Julie a žralok (Hargrave)
Zábavně-naučné knihy:

 » Od Venuše po atomy (Chmelařová)
 » Všechno o pírku (Kotasová-Adámková)
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Okénko do historie

Hostinec „U německého Pepíka“
Kdysi původní hostinec se zajímavým názvem „U německého 

 Pepíka“ se nacházel v Horní Rokytnici čp. 82. Provozoval ho pan 
Hollmann. Je to hned nad bývalým Elektropřístrojem, dnes Epronou. 
Později to byl již známější hostinec „Möhwald“ a po roce 1945 ještě 
hostinec „U Čechů“. 

V roce 1948 byl hostinec uzavřen a sál byl využíván jako závodní 
jídelna a pro různé společenské akce. Pamatuji, že jako dítě jsem tam 
chodil na vánoční besídky. No a taky pamatuji, že bohužel tenkrát mís-
to Ježíška chodil děda Mráz. 

V zimě roku 1975 pod vahou sněhu spadla střecha, a to byl defi-
nitivní konec tohoto hostince. Dnes už tam stojí pouze díl zděné části 
domu.

Mirek Novák
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Sport

DOWNTOWN FOTBALOVÝ ODDÍL
Amálie Krejčí se stala Mistryní České republiky v Downtownu

Poslední prázdninový víkend, 25. – 26. 8. 2023, se konalo Mistrov-
ství ČR v Downtownu v Táboře. Vše fungovalo na jedničku. Amálka 
trať zvládla velice dobře jak v semifinále, tak i ve finálové jízdě, kde sou-
peřkám nedala šanci a s velkým náskokem si dojela pro titul Mistryně 
České republiky.

Pořadateli patří velké poděkovaní za perfektní organizaci a skvěle 
postavenou trať s velkým množstvím různorodých úseků a skoků. Vel-
ké díky patří i fanouškům, kteří bikerům přichystali skvělou atmosféru.

Za celý Ski klub Masters, z. s. gratulujeme a těšíme se na další 
 úspěchy.

V. Krejčí

Fotbalový oddíl se stále rozrůstá o nové hráče. Na tréninky chodí 
40 dětí z Rokytnice a okolí. Mladší i starší přípravka se účastní turnajů 
v Okresním přeboru. 

Mladší přípravka odehrála zápasy s Turnovem, Studencem, Košťá-
lovem a Sedmihorkami. Starší přípravka odehrála zápasy s Poniklou, 
Lomnicí nad Popelkou, Horní Branou a Přepeřemi.

 Za fotbalový oddíl 
 Zdeněk Erlebach, trenér starší přípravky 
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ŠACHOVÉ ZPRÁVY
Po covidovém období, které se podobně jako na jiných sportech 

podepsalo i na aktivitách rokytnického šachového klubu, se v našem 
městě šachy pomalu nadechují k novému životu.

Soutěže družstev

Mnoho let jsme v Rokytnici nad Jizerou hráli nejvyšší krajskou sou-
těž Krajský přebor družstev. I v  předminulé sezóně 2021-22 jsme 
krajský přebor udrželi. Bohužel jsme ale tuto soutěž museli pro sezó-
nu 2022-23 „pustit“, protože k nám z různých důvodů už nadále ne-
mohli jezdit hostující hráči. Jiří Černovský, Tomáš Kopecký a Květoslav 
Snížek – všichni z domovského oddílu Sparta Kutná Hora – nám dlou-
ho pomáhali hrát v krajském přeboru důstojnou roli a patří jim dík za 
reprezentaci našeho šachového klubu. 

V minulé sezóně jsme tedy hráli jen krajskou soutěž, ale i tak jsme 
měli problémy dát dohromady dostatek hráčů na zápasy. Úkol pro le-
tošek a další roky tak zní jasně: Stabilizovat družstvo, abychom neměli 
problémy s hráčským obsazením zápasů, případně se časem zase po-
kusit vybojovat krajský přebor.

Kroužek pro děti

Bez dětí a mládeže nejde dlouhodobě udržet žádný sportovní od-
díl, proto se opět zaměříme také na práci s mládeží. V rokytnické zá-
kladní škole jsme v pondělí 11. září 2023 uspořádali šachový turnaj. 
Zúčastnilo se třináct dětí, turnaj prvního stupně vyhrál Venda Horn ze 
4. třídy, druhý stupeň pak Matouš Kučera z 8. třídy. Turnaje se nemohli 
zúčastnit „páťáci“, z nichž někteří hrají šachy, protože 5. třída byla se 
školou na adaptačním kurzu. Snad budou moct příště také zasáhnout 
do bojů! 

Ve Spartaku Rokytnice jsme od letošního září obnovili kroužek pro 
děti. Budeme se scházet každou středu od 16 do 18 hodin v klubovně 
ve sportovní hale a noví zájemci jsou stále vítáni.

Turnaje

Hráči našeho klubu se podle možností účastní jednodenních nebo 
vícedenních turnajů. V této sezóně jsme zatím zajeli v sobotu 9. září 
na Turnovský Granát – turnaj v  rapid šachu, kterého se zúčastnilo 
úctyhodných 118 hráčů z ČR, Německa, Slovenska a z Ukrajiny. Martin 
Chrz obsadil 30. místo a Václav Plháček 34. místo, oba uhráli pěkných 
5 a půl bodu z 9 partií.

Zprávy z oddílu

Po mnoho desetiletí byl hlavním tahounem šachového klubu Zde-
něk Hollmann. Působil nejen jako hráč, ale také jako předseda klubu, 
kapitán družstva v krajském přeboru a věnoval se rovněž mládeži. Po 
dlouhé a neúnavné práci pro klub se nyní musel kvůli pokročilému 
věku předsednické funkce a dalších aktivit vzdát. Na schůzi oddílu byl 
jednomyslně jmenován čestným předsedou klubu. Novým předsedou 
šachového oddílu se stal Martin Chrz.  

Další dlouholetý hráč oddílu Zdenek Lenc občas vzpomíná na dobu, 
kdy v Rokytnici chodilo na schůzky šachového oddílu tolik hráčů, že si 
v klubovně skoro „nebylo kam sednout.“ Doufejme, že se podaří v na-
šem městě činnost šachového oddílu zase nastartovat – že se najdou 
noví zájemci o šachy a někteří neaktivní hráči se k šachům vrátí. A když 
si člověk bude chtít zahrát, tak si v klubovně zas nebude kam sednout!

Martin Chrz

ROKYTNICKÝ SVATOMICHAELSKÝ 
ŠACHOVÝ TURNAJ
V rámci rokytnické poutě a na ni navázaných akcí jsme letos uspo-

řádali také šachový turnaj. Na první ročník se sjelo 12 hráčů z osmi 
oddílů České republiky. Ze čtyřdenního klání na 64 černých a bílých po-
lích vyšel vítězně Martin Chrz z domácího oddílu, když získal 6 bodů ze 
sedmi partií. Druhý se díky posledním čtyřem vyhraným kolům umístil 
Lukáš Stojaspal z ŠK Mohelnice a třetí místo vybojoval v poslední napí-
navé partii teprve jedenáctiletý Iegor Frantsev z České Lípy. 

Simultánka

V pátek odpoledne měli hráči možnost zahrát si simultánku s Anto-
nínem Dudou z oddílu Bižuterie Jablonec. Simultánka znamená, že je-
den hráč hraje proti více soupeřům najednou. Jablonecký hráč poměřil 
síly s 11 soupeři, většinou účastníky turnaje, ale zahrát si přišli také 
Vašek Hruška a Matouš Kučera z Rokytnice, kteří v září začali chodit na 

šachový kroužek. Jejich soupeř byl zatím nad jejich síly. Duda celkově 
zvítězil v 7 partiích, dvakrát remizoval a dvakrát odešel poražen. 

Šachy naslepo

V sobotu odpoledne předvedl Roman Burda, jinak hlavní rozhodčí 
turnaje, že lze hrát šachy také způsobem, kdy se hráč nedívá na ša-
chovnici. Tahy, které chce provést, hlásí formou notace – jako když se 
partie zapisuje do partiáře. V této partii „naslepo“ málem porazil Vác-
lava Plháčka z domácího oddílu, kterého sice jednoznačně přehrál, ale 
v úplné koncovce se už špatně zorientoval a nedokázal určit správné 
postavení figur, proto nakonec prohrál.

Účastníci turnaje využili možností rokytnického svatomichaelského 
víkendu, když někteří zavítali na pouť, další se svezli lanovkou na Lysou 
horu a jiní navštívili zpřístupněnou věž kostela. Hráči ocenili také mož-
nost zahrát si v hale ping-pong a jiné sporty. 

Věříme, že ti, kteří Rokytnici navštívili za účelem šachového turnaje, 
byli s pobytem v našem městě spokojeni a že příští rok zase přijedou. 
A že šachový turnaj přitáhne ještě více šachistů než tento rok!  

Za šachový oddíl Spartak Rokytnice nad Jizerou   
                         Martin Chrz
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Na začátku září se opět rozběhly východočeské soutěže dospělých.
Letos, stejně jako minulý rok, máme zastoupení ve východočeském 

kraji, a to v divizi, přeboru a také v soutěži.
Sezóna se teprve rozbíhá a budeme vás o  jejím průběhu pravidel-

ně informovat v dalších vydáních zpravodaje. Domácí zápasy se hrají 
převážně v pátek od 17.00 a máte jedinečnou příležitost podpořit naše 
hráče a podívat se, jak se jim daří.

Ani naši nejmladší hráči se letos nebudou nudit. Všichni  jsou přihlá-
šeni a budou se účastnit Poháru mladých nadějí (6 turnajů po celé ČR) 
a nejlepší z nich mohou postoupit do finálového turnaje v Olomouci 
v březnu příštího roku.

Dvě družstva hrají taktéž východočeský pohár mládeže. 
Jako tradičně začal 25. ročník Rokytnické neregistrované ligy v ku-

želkách. Soutěž je vypsána pro čtyřčlenná družstva mužů i žen a letos 
je nalosováno dvacet družstev.

I do této soutěže jsme přihlásili dvě družstva mládeže, která to mají 
jako součást tréninku.

Přijďte se všichni podívat na nejmasovější akci v  okolí, podpořit 
místní hráče a hlavně naše děti, které jsou do hry zapálené, a stále 
jich přibývá.

Rádi bychom se  ještě na závěr  zmínili o  nedávném srpnovém sou-
středění naší mládeže v polském Żelistrzewu, z něhož přikládáme pár 
fotografií.

V rámci ČR je poměrně málo klubů, které mají vzhledem k velikosti 
města a dvoudráhové kuželně tak širokou základnu mládeže, od žac-
tva, přes dorost i juniory.

Snad se už brzy blýskne na lepší časy a vysněnou čtyřdráhu začne-
me s vedením TJ a města řešit.

Myslím, že bychom si jako nejúspěšnější oddíl v obci, co se týká 
sportovních výsledků, už konečně zasloužili lepší sportoviště včetně 
jejího již už moc nevyhovujícího zázemí.

S pozdravem Hodu zdar Zd. Novotný

KUŽELKY

Týden po turnaji ve čtyřhře se v neděli 3. září 2023 uskutečnil turnaj 
v singlech. Nesl se v retro duchu, protože účastníci hráli s dřevěnými 
raketami. 

Častější údery rámem rakety kompenzovali hráči vyšším nasaze-
ním, jak je patrno z přiložených fotografií. Účastníci turnaje si užívali 
pěkné počasí pozdního léta, a kdyby přišli také diváci, viděli by přesně 
umístěná podání, dlouhé tenisové výměny, skvělou hru od základní 
čáry i na síti a nádherná zakončení!  

V turnaji nakonec bez ztráty kytičky (setu) zvítězil reprezentant Ho-
telu Helena Petr Štens. A zatímco předseda tenisového oddílu Petr 
Doubek se musel spokojit s předposledním místem, příležitostný teni-
sta Martin Chrz vybojoval krásné třetí místo! 

Doufáme, že příští rok přitáhne tento zajímavý tenisový počin více 
hráčů i diváků!

Martin Chrz

TENISOVÝ TURNAJ „DŘEVĚNÁ PÁLKA“
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